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·中英文界面，人性化操控
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〔27〕厦门广电媒体融合技术平台建设

自从习近平 2014 年 8月 18 日主持召开中央全面深化改革领导小组第四次会议审议通过《关于推动传统媒体

和新兴媒体融合发展的指导意见》后，各界关于媒体融合的讨论此起彼伏，互联网、电子商务、视频网站均参与

其中。本文介绍了厦门广电为适应新媒体技术融合传统节目制作而构成的业务管理平台，以待在具体实践建设中

给兄弟单位参考。

〔52〕论构建央广的大媒体发展格局

在新媒体快速发展，迅速抢占市场的同时，传统媒体遇到了前所未有的挑战，如何在新时代依然保持自己的

传播力与影响力是值得深思的。本文从央广的现状提出了自己对央广大媒体战略的思考，并提出了基于云媒资的

创新媒体传播方式，以便引起广播界的思考。

〔58〕云计算在电视台全台网项目中的应用

云计算将给广电行业带来一次技术架构的革命。本文以河南电视台制播业务云项目为例，分析了云计算业务

环境对网络产生的独特需求以及新一代数据中心对云安全的更高要求，介绍了应用云技术虚拟化构建 IT基础资

源，实现安全智能管理的经验。

〔90〕基于广电网络的居家养老服务系统研究

本文探讨基于广电网络的居家养老服务系统，该系统充分利用高清机顶盒的入户优势以及电视屏幕的显示优

势，加载家庭无线网络通信模块，在统一平台基础上承载居家养老应用服务，建立多层次的具有广电网络特色的

居家养老服务体系，为有线运营商探索全业务融合拓展了思路。

〔126〕我国卫星广播电视走过 30年

1985 年 8 月 1日，我国正式通过国际通信卫星向全国传送中央电视台第一套节目，中国进入卫星广播电视

的新纪元。30 年来，我国卫星广播电视技术取得了长足的进步，卫星广播电视事业为提高广播电视覆盖率，以

及将我国广播电视节目传送到世界各地，作出了突出贡献。本文作者江澄同志从一名亲历者的角度，总结了 30

年来我国卫星广播电视事业的发展，非常值得同行们学习和借鉴。

〔140〕基于递归算法的应急广播资源调度机制研究

本文从资源调度管理角度对我国广电资源进行归纳，提出一种基于递归算法实现国家级应急广播资源调度的

机制。该算法逻辑简单易于实现，用该算法实现的应急广播资源调度系统结构清晰，性能稳定，扩展灵活，修改

方便，可以对全国复杂的广电资源进行统一调控，为国家应急广播体系建设提供了一种新的思路。
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〔27〕Construction of Xiamen Media Group's Media Convergence Technology Platform
On August 18,2014, Xi Jinping chaired the fourth meeting of the Central Overall Deepening of Reform Leading Group.The meeting has 
approved "The Guidance of Promotion of  Integration Development of Traditional and New Media". All circles， including internet, E- business 
and video sites, discuss  the matter of media integration warmly. This paper introduced a business management platform of Xiamen Radio and 
TV in order to adapt for  the  integration. 

〔52〕On Construction of Large Media Development Pattern in CNR
With new media’s rapid development and market seizure, the traditional media face  the unprecedented challenge. How to maintain traditional 
media’s power and influence in the new era is worth pondering. In this paper, the author puts forward some thinking about the CNR strategy 
and an innovative media communication mode based on cloud media asset. 

〔58〕Application of Cloud Computing in Whole Network Project in TV Station
Cloud computing will bring a revolution in technical architecture to broadcast industry. Taking cloud computing’s application in Henan TV’s 
production and broadcasting project as an example, this paper analyzes cloud computing business environment’s special demand to network 
and new generation data center’s higher demand to cloud security. Also it introduces experiences in the virtualized construction of IT basic 
resource with cloud computing technology and the realization of safety and intelligent management.

〔90〕Home-based Care Service System Based on CATV Network
Home-based care service system based on CATV network makes use of home-entry advantage of HD set-top box and display advantage of 
TV screen, adds home wireless communicating module and realizes home-based care application service on unified platform. It builds up a 
multiple-level home-based care service system with characters of CATV, and also expands idea on exploration of all business integration for 
CATV operators.

〔126〕30 Years of China's Satellite Radio and Television
On August 1st of 1985, China formally transmitted CCTV-1 to the whole country by international telecommunications satellite and entered a 
new era of satellite broadcasting. During the 30 years, China's satellite radio and television technology has made considerable progress. The 
satellite broadcast industry has made an outstanding contribution to improving radio and television coverage rate and transmitting China’s 
radio and television programs around the world. As a witness, the author, Jiang Cheng, summarizes 30 years development of China’s satellite 
radio and television industry for colleagues’ reference.

〔140〕Research on Emergency Broadcast Resource Scheduling Mechanism Based on Recursive Algorithm
This paper summarizes China’s broadcast resource from perspective of resource scheduling management and advises a national-
level emergency broadcast resource scheduling mechanism based on recursive algorithm. Featuring simple logic, clear structure, stable 
performance, flexible expansibility and easy to modify, the algorithm can make unified schedule to complex broadcast resource all over the 
country, and provide a new idea for construction of national emergency broadcast system.
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